
 1 

 

 

 

 

 

 

Nuuk 17. November 2015 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvor meget er restkvoten for forvaltningsområderne Upernavik, Uummannaq 

og Disko, henholdvis for fartøjer over 6 meter 

2. og for fartøjer under 6 meter. 

3. Hvis den restkvoten er på 8000 tons, hvilken indflydelse vil de beløb som ikke 

bliver overført til næste år have på landskassen, for Qaasuitsup kommunia og 

for borgernes økonomi? 

4. Har man fra Naalakkersuisut gjort sig nogen forestillinger om en plan for at 

afværge, at der bliver en uopfisket mængde. 

(Medlem af Inatsisartut Hans Aronsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Indtil sidste år har der på dette tidspunkt af året fra fiskernes og politikernes side været 

bekymrede ytringer for, at hellefiskekvoten er sluppet op eller på vej til at slippe op. Men i år 

har der indtil videre ikke været nogen ytringer af den art. 

Man kan gisne om, at dette er et tegn på at det går godt, og dog vil jeg gerne stille nogle 

spørgsmål udfra det som jeg hører fra fiskerne. For indkomsterne figurerer jo i finansloven, og 

det er meget vigtig at vide noget om hvordan den uopfiskede kvote vil virke ind på fiskernes 

økonomi, kommunerne og mange andre ting. 

 

Og fordi det er blevet bydende nødvendigt at sikre os i forhold til, at man i de sidste par år 

med et snuptag har ændret vores økonomi.  

 

For landets økonomi er jo meget skrøbelig, specielt for de kommuner som har en spredt 

befolkning som har brug for sociale ydelser.  

 

Der har heldigvis i de sidste seks år, specielt i områderne for hellefiskefiskeriet, været en 

stigende udvikling for fiskeriet og for redskaberne, og det kan vi være stolte af. Man har taget 

brug af Boca 570 og 600 med kraftige og dyre motorer, som der skal afdrages på samtidig 

med at man jo har alle andre udgifter til huse og andet. Og dette kræver en kontinuerlig 

indkomst for fiskeren. 

 

Jeg skal bede om, at mine spørgsmål besvares indenfor 10 dage. 

 

 


